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Na de raadsverkiezingen en de verkiezingen voor het Europeesche parlement mogen we ons 

weer richten op zaken buiten de verkiezingen.  

Op 31 mei stond de SP op Belcour. De belangrijkste actie betrof de ouderenzorg. We hebben 

honderden ansichtkaarten uitgedeeld. Ansichtkaarten, waarop mensen hun afschuw kunnen 
uitspreken over de verplichte verhuizing van oudere mensen. De verzorgingshuizen moeten 
sluiten en mensen moeten "meer thuis blijven wonen". Dat daarbij de thuiszorg wordt 
afgebroken door bezuinigingen maakt het extra zuur. En natuurlijk, voor veel mensen is dat 
verzorg ingshuis  hun echte  thuis ,  met  vr ienden om hen heen. 
 

Wij hoorden weer heel wat verhalen van mensen, die hier bang voor zijn. Als je in je oude, 

vertrouwde huis kunt leven, dat is natuurlijk geweldig. Er waren diverse mensen die zeiden 
alleen "tussen zes plankjes" hun huis te willen verlaten. Maar ook vele zijn realistisch, het is 
helemaal niet altijd zeker dat je dat kunt volhouden. En dan is het wel prettig dat er een 
alternatief is. 

Het kabinet breekt dat alternatief af, dus is de SP de actie "verplicht verhuizen, vergeet het 
maar" gestart. Ook bij medewerkers van verzorgingshuizen was er veel animo. Diverse 
medeerkers hebben een stapel kaarten mee genomen om op hun verzorgingshuis uit te delen. 
Wij zorgen er als SP-Zeist voor dat we aan het eind van juni, weer op Belcour, alle ingevulde 
kaarten ontvangen en die zullen we naar De Moed in Amersfoort brengen. Deze actie loopt 

dus nu nog en iedereen kan meedoen. 

Ook hebben we de handtekeningen tegen de afbreuk van de studiefinanciering opgehaald. Dus 

naast onze ouderen ook solidair met de jongeren. Het kan niet zo zijn dat je een mooie 
toekomst tegemoet gaat, je hebt hard gestudeerd en kan dan eindelijk je baan daarvan 
maken. En dan zit je met een studieschuld van 30.000 euro of meer. Er is geen kans dat je 
dan snel een huis kunt kopen en je zit nog vele jaren met die schuld. Dat is geen goede start 
voor jongeren. 

En zo komen we dan ook nog bij het wonen. dat wordt steeds onbetaalbaar, met name door 
de gigantische huurverhogingen. Daarvoor hadden we op de kraam informatie, want nog tot 1 
juli kan je bezwaar aantekenen tegen je huurverhoging. Het kabinet zorgt allang niet meer 
voor een sociale huurwoning, en ook het Zeister bestuur heeft hier niet veel mee op. We 

moeten een vuist maken. dat kan ook door bezwaar aan te tekenen of in een kleine buurt bij 
elkaar te komen, een analyse van de problemen te maken en met die analyse naar de 
verhuurder te stappen.  

Daarover in een volgend inlegvel meer informatie. 

Pieter Wout 
 

De eerste “normale” raadsvergadering na de verkiezingen 

De eerste normale raadsvergadering was eind mei. Maar veel werd er niet behandeld. Voor 

allerlei gemeenschappelijke regelingen moesten de poppetjes gevonden worden. En dat was 
allemaal vooraf al geregeld. Iedereen dacht dus wel in een kwartiertje klaar te zijn. Toch wist 
ik als SP deze raad nog iets te verlengen, namelijk door te reageren op de ingekomen 

poststukken. 

Dat doe ik trouwens niet omdat ik zonodig lekker in de raadszaal wil zitten. Neen. Bij een 
ingekomen brief van de provincie had ik echt mijn vraagtekens. De provincie vraagt aan de 

gemeente te helpen om de stikstof-depositiebank te vullen. Dit is een instrument om stikstof-
emissie van landbouw te verminderen naar de natuurgebieden. Maar dat hele proces loopt 
niet zo vlot, zelfs de Raad van Staten heeft zich er al over gebogen. In de 
commissievergadering op het Provinciehuis was ik er zelf bij toen de gedeputeerde vertelde 
dat het allemaal niet zo zeker is dat project met die depositiebank onveranderd kan doorgaan. 
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En dan vraagt de provincie de hulp van de gemeentes, heel direct door gewoon 
mankracht te vragen. Dus er moeten ambtenaren worden gezet op dat project, 
die waarschijnlijk op andere projecten meer nodig zijn. Dat is echt geldverspilling 
en ik was benieuwd of het college de poot stijf houdt. We hebben wel andere 

zaken te doen. 

Wat denk je van een brief van de vrijwilligers van de rondleidingen bij het Slot. 

Volgens een krantebericht zouden die vorig jaar voor het eerst 
zomerrondleidingen hebben gegeven. Maar dat is niet zo, dat doen ze al 24 jaar. 
Met de hele ruzie over de privatisering van het Slot, o.a. onder leiding van FIGI, 
en het feit dat de gemeente daar helemaal niet tevreden over is, is het niet fijn 

als je als vrijwilligers zo te kakken wordt gezet. Dus dan vind ik het ook 
interessant hier nog eens nadruk op te leggen en duidelijk van het college wil ik 
horen, hoe die erover denken. Hopelijk gaan zij wel voor die vrijwilligers, dat 

zullen we horen als het antwoord bekend wordt. 
 
Pieter Wout 

 

BESTE SP-LEDEN,  
  
De regering is al lange tijd van plan de basisbeurs voor studenten af te schaffen. Tot nu toe had het kabinet 
Rutte geen steun in de Eerste Kamer voor dit plan. Echter, vorige week woensdag besloten D66 en GroenLinks 

na een paar sobere toezeggingen van de minister om het leenstelsel alsnog te ondersteunen. Hiermee is een 
meerderheid in de Eerste Kamer gevonden en kan het plan in behandeling worden genomen. 

   

HET LEENSTELSEL  
De afgelopen 30 jaar kregen studenten studiefinanciering. Deze bestond uit drie delen. Allereerst een 
basisbeurs. Afhankelijk van het inkomen van zijn of haar ouders kreeg de student ook een aanvullende beurs. 
En het derde deel moest de student zelf bijverdienen, ofwel lenen tegen “gunstige voorwaarden”. Bij het 
behalen van een diploma was de basisbeurs en de aanvullende beurs een gift. Terecht, want goed geschoolde 
werknemers zijn van grote waarde in de maatschappij. De gemiddelde student had om rond te komen een 

lening nodig en aan het einde van de studie was de gemiddelde lening € 15.000,=. 
  
Het leenstelsel houdt in dat de basis- en aanvullende beurs een lening worden in plaats van een gift. Voor een 

uitwonende student betekent dit iedere maand 252 euro extra schuld. Zo loopt de gemiddelde schuld op tot 
zo’n € 30.000 euro. 

  
Minister Bussemaker zegt dat studenten geen leenangst moeten hebben. Met een baan zouden zij rustig hun 
lening kunnen afbetalen en zij krijgen daar 35 jaar de tijd voor. Dit betekent echter dat de student veelal tot 
aan zijn 60e bezig is een lening af te betalen. Eén van de gevolgen hiervan is het niet kunnen krijgen van een 
hypotheek: € 30.000 euro oorspronkelijke schuld, betekent bijvoorbeeld een halve ton minder hypotheek tot 
de lening volledig is afgelost! En dat terwijl een hypotheek krijgen al moeilijk is. Daarnaast drukken de 
aflossingskosten iedere maand het besteedbaar inkomen omlaag. Voor veel toekomstige gezinnen zal dit 

problemen opleveren. 
  
Kortgezegd begint de gemiddelde student zijn carrière met een achterstand. Studeren wordt hiermee weer 

iets voor de rijken. Een grote groep middelbare scholieren zegt te twijfelen over of ze nog kunnen studeren. 
Ook veel MBO’ers geven aan af te zien van doorstromen naar het HBO. Een leenstelsel invoeren is daarom 
volgens velen, waaronder de SP, niet verstandig. Het is slecht voor de economie, het kennisniveau en de 
maatschappij. 

  
PETITIE LSVB 
  
De Landelijke Studenten Vakbond, de LSVb, is een petitie gestart om aandacht te vragen voor dit leenstelsel. 
Zij verzoeken de politiek om af te zien van dit desastreuze voorstel. De SP ondersteunt de petitie van harte en 
roept op om deze te ondertekenen. Dit kunt u online doen via de volgende website: 
  

http://petities.nl/petitie/stop-het-leenstelsel 

  
Mocht u niet de beschikking hebben over internet, maar wel de petitie willen ondersteunen, neem dan contact 
op met uw voorzitter (de gegevens staan elders op dit inlegvel). 
 

http://petities.nl/petitie/stop-het-leenstelsel

